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Nieuwsbrief van het CDA Harderwijk-Hierden. 

Verschijnt 10 x per jaar.  

Dit is de papieren versie van de CDA Nieuwsbrief. Deze wordt uitsluitend op verzoek aan 

leden van het CDA Harderwijk-Hierden verstrekt. 

Abonnementen op de digitale nieuwsbrief kunt u krijgen via de website 

www.cda.nl/gelderland/harderwijk-en-hierden/ 

Of de secretaris secretaris.cdaharderwijk@gmail.com 
Dassenbergerhout 27 
3845 HG Harderwijk 
 



 
 
 
 
 
 

2 
 

 

Voor u ligt de eerste nieuwsbrief na het zomerreces. Het was een hectische zomer voor onze 

partij en er zijn weer spannende maanden voor de boeg. In deze nieuwsbrief leest u onder 

andere over het aanstaande partijcongres in het kader van de verkiezingen en onze ALV in 

het kader van de kandidatenlijst en het verkiezingsprogramma. 

Wij hopen dat u een hele mooie zomer achter de rug heeft en net als wij met volle energie de 

komende maanden weer ingaat. 

Wij wensen u heel veel leesplezier. 
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Dat is iets wat ik me de laatste twee maanden vaak heb afgevraagd. Vlak voor de zomer 

hadden we als raad veel te doen, veel vergaderingen, veel besluiten en een druk debat over 

MFC de Roef. Op 7 juli begon het politieke reces, en ik dacht echt: even op adem komen. 

Maar dat 'op adem komen' duurde niet lang, want toen viel het kabinet. Voor ons als lokale 

partij heeft dat niet zo'n grote impact, maar landelijk gezien en met hoe het CDA in het 

nieuws is, is het wel belangrijk. Veel mensen zien namelijk geen verschil tussen een lokale 

afdeling en de landelijke politiek, omdat we dezelfde naam dragen. 

De afgelopen weken is het CDA landelijk veel in het nieuws geweest, en ik ben blij met onze 

nieuwe lijsttrekker. Ik hoop dat het rust brengt in onze partij, zodat we ons weer kunnen 

richten op ons verhaal, het christendemocratische verhaal van omzien naar elkaar en zorgen 

voor elkaar. Dat beslissingen en verantwoordelijkheden zoveel mogelijk op het niveau van 

individuen en gemeenschappen worden genomen, zodat zij zelf kunnen beslissen over 

zaken die met hen te maken hebben, en dan komen we weer bij het CDA Harderwijk-

Hierden. 

Het politieke jaar is inmiddels alweer twee weken begonnen, en het lijkt alsof we gewoon 

weer in de sneltrein zijn gestapt. We hebben eind augustus afscheid genomen van onze 

burgemeester Harm-Jan van Schaik. Als fractie kijken we met waardering terug op de 

samenwerking die we de afgelopen jaren hebben gehad en danken de burgemeester voor 

zijn tomeloze inzet. 

Jeroen Joon is onze nieuwe waarnemend burgemeester. Hij werd meteen voor de leeuwen 

gegooid, want hij mocht de raadsvergadering van 7 september voorzitten. Naar mijn mening 

deed hij dat goed, en dat is een goede start van het nieuwe jaar. Het komende jaar zal de 

vertrouwenscommissie, waar ik namens het CDA in zit, zich bezig gaan houden met het 

zoeken naar een nieuwe burgemeester die wij dan rond september 2024 hopen te 

verwelkomen. 
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Tijdens de raadsvergadering van 7 september hebben we gesproken over de kadernota. We 

moeten nu meer op onze financiën letten en keuzes maken, Wilco zal daar in deze 

nieuwsbrief ook nog het een en ander over vertellen. Waar moeten we investeren en waar 

moeten we even rustig aan doen? Voor onze debatbijdrage kun je op de link onderaan dit 

artikel klikken. Bij de besluitvorming van de kadernota komen we in ieder geval met een 

voorstel voor de financiering van een kunstgrasveld voor VVOG, wat goed past bij ons 

verkiezingsprogramma om sport aantrekkelijker en toegankelijker te maken. 

De komende weken staan er nog meer debatten gepland, zoals de binnenstadsvisie, de 

kaders van het duurzaamheidsfonds en de kaders van het woonfonds. Daarna gaan we ons 

weer buigen over de begroting van onze gemeente. Maar we willen ons niet te veel laten 

leiden door de agenda's van de raads- en commissievergaderingen. We willen ook zelf met 

initiatieven komen, daarover in een volgende nieuwsbrief meer. 

Tot slot wil ik mijn waardering uitspreken voor ons team. Met z'n vieren zijn we een sterk 

team. We werken goed samen, vullen elkaar aan en schuwen een discussie niet. Ik zie van 

dichtbij hoeveel energie en tijd iedereen erin steekt, en daar ben ik trots op. 

 

Laten we er samen een geweldig jaar van maken! 
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“Als je de richting van de wind niet kan veranderen, verander dan de stand van je 

zeilen.” 
 

 
De afgelopen 10 jaar ging het de Gemeente Harderwijk financieel voor de wind. Ook 
afgelopen jaar konden we positief afsluiten. Door de financiële middelen ontstonden er 
mogelijkheden om veel investeringen te doen, bijvoorbeeld in de boulevard, strandeiland, 
Crescentpark, De Roef en nog veel meer. Hiermee is onze gemeente zowel een 
aantrekkelijke gemeente voor onze inwoners, als ook een aantrekkelijke gemeente voor 
mensen van buiten. Deze investeringen hebben we kunnen doen zonder hiervoor de 
rekening één op één bij de inwoner neer te leggen. Harderwijk behoort dan ook tot één van 
de goedkoopste gemeente van Gelderland als het gaat om onze woonlasten. Een mooie 
prestatie, maar niet een doel op zich. 
 
Financiële uitdaging 
De afgelopen jaren is er al vaker gewaarschuwd dat er uitdagende tijden aankomen. Het Rijk 
gaat de gemeenten en provincies vanaf 2026 fors korten in het gemeentefonds, tussen de € 
3-4 miljard. Dit betekent dat er minder geld binnenkomt om onze taken uit te voeren, maar 
waarbij tegelijkertijd de taken en opgaven niet minder worden. Gemeenten en de Vereniging 
Nederlandse Gemeenten leggen flink druk op het Rijk. Er is een stevige oproep gedaan om 
de voorgenomen bezuiniging op het gemeentefonds terug te draaien, anders kunnen én 
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willen we bepaalde taken niet meer uitvoeren. Prinsjesdag en de coalitieonderhandelingen 
na de verkiezingen moeten de gemeenten meer duidelijkheid en financiële rust gaan geven. 
 
Als Harderwijk merken we al dat we voor 2024 en 2025 een eerste pas op de plaats moeten 
maken. We krijgen onvoldoende middelen vanuit het Rijk om de gestegen lonen en prijzen te 
compenseren. Daarbij komt ook dat we gekort worden omdat de WOZ-waarde in Harderwijk 
harder is gestegen dan het landelijke gemiddelde. Dit betekent dat we nu al keuzes moeten 
maken. Onze keuze is dat we voor 2024 en 2025 de oplossing zoveel mogelijk willen vinden 
in onze eigen begroting. Daarmee komt de rekening niet bij onze inwoners, ondernemers en 
organisaties te liggen. 
 
We verwachten een forse min in de begroting voor 2026 en 2027, te weten een structureel 
tekort oplopend naar € 7 tot 8 miljoen in 2027. Als er geen compensatie komt vanuit het Rijk 
betekent dit dat we de aankomende jaren forse ingrepen moeten doen in ons 
huishoudboekje. We moeten altijd voor de eerste twee jaar van de meerjarenbegroting een 
sluitende begroting opleveren. Dit wordt ons door de provincie, als toezichthouder, 
opgedragen. De consequenties van deze ingrepen kunnen zijn dat we bijvoorbeeld onze 
ambities moeten bijstellen, bepaalde taken en diensten minder of niet meer gaan uitvoeren, 
minder initiatieven gaan ondersteunen dan wel onze inkomsten moeten verhogen. Hoe dan 
ook zullen we allemaal het effect gaan merken. 
 
Huishoudboekje op orde 
Afgelopen periode zijn we gestart met het project “Huishoudboekje op orde”. We zagen de 
financiële uitdagingen al op ons afkomen en we willen middels dit project in kaart brengen 
welke risico’s en ontwikkelingen we nu al in beeld hebben en welke niet. Ook willen we met 
dit project een beter beeld hebben van onze taken. Wat moeten we doen en wat willen we 
doen? Op die manier willen we onze inkomsten en uitgaven vanaf 2026 weer in balans 
krijgen. Doordat de aankomende twee jaar een positief resultaat kennen zorgen we ervoor 
dat we de tijd hebben om weloverwogen beslissingen te nemen. Daarbij moet ook nog 
duidelijk worden welke keuzes er in Den Haag gemaakt gaan worden. Voor nu is het 
afwachten waar het kabinet mee komt op Prinsjesdag of wat de verkiezingsuitslag op 22 
november ons brengt en ondertussen ervoor zorgen dat er rust en controle is rondom onze 
financiële situatie. 
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Op zaterdag 23 september 2023 vindt in Congrescentrum 1931 in ’s-Hertogenbosch 

het CDA-verkiezingscongres plaats.  

Tijdens dit verkiezingscongres kiezen we de lijsttrekker voor de Tweede Kamerverkiezingen, 
stellen we de kandidatenlijst vast en discussiëren en stemmen we over het 
verkiezingsprogramma. Ook kiezen we de lijsttrekker voor de Europese verkiezingen van 
2024. Natuurlijk ontbreken ook de bijdragen van de lijsttrekkers niet.  
 
Het congres biedt de mogelijkheid om elkaar te ontmoeten en gezamenlijk op te trekken, een 
wezenlijk aspect van politiek. Daarom lijkt het ons leuk om gezamenlijk met mede-CDA’ers 
uit Harderwijk/Hierden daarnaartoe te gaan.  
 
Doe je mee? Meld je dan aan bij Robert Huurnink via emailadres 
secretaris.cdaharderwijk@gmail.com 
 
Dan gaan we proberen zoveel mogelijk te carpoolen. 
 

Hopelijk zien we je dan!  
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Opening 
De voorzitter van het bestuur opent de ingelaste ledenvergadering met enkele zinnen uit de 
inleiding van het verkiezingsprogramma. Hij spreekt zijn vreugde uit over het centraal stellen 
van gemeenschappelijke christelijke waarden en normen. Waarden die van betekenis zijn 
voor de manier waarop we met elkaar een samenleving vormen en waar Nederland nu 
behoefte aan heeft. Een herkenbaar programma dat aansluit bij de beginselen waar we als 
christendemocraten voor staan. 
 
Kieslijst  
De voorzitter Robert Huurnink geeft een toelichting op de samenstelling van de advieslijst die 
voorligt. De voorzitter bespreekt de wens van andere omliggende CDA-afdelingen om alle 
Gelderse kandidaten hoger op de lijst te krijgen. Als lokale fractie zijn we verrast door het feit 
dat Anne Kuik zo laag op de concept kieslijst is komen te staan. We bespreken verder de 
verschillende kandidaten uit Gelderland. Na enig wikken en wegen geven we gewicht aan 
het argument dat we minstens één Gelderse kandidaat hoger op de lijst willen hebben.  
We besluiten per acclamatie om de kandidaat Anne Kuik (Ermelo) van nummer 10 op 
nummer 2 te plaatsen. Hiermee zeggen we niets over de kwaliteit van de andere 
hooggeplaatste kandidaten, maar maken optimaal gebruik van de manier waarop 
aanpassingen van de kieslijst worden gewogen. 
 
Verkiezingsprogramma  
Alinea 4.19: We hadden graag de inzet voor de vliegtaks iets robuuster in het programma 
gehad.  
Paragraaf ‘gezonde natuur’: Daisy Vliegenhart (fractievoorzitter CDA Gelderland) heeft een 
aanvulling geschreven dat specifiek gaat over het natuurgebied de Veluwe. We besluiten per 
acclamatie om het voorstel over te nemen en als amendement op het programma in te 
dienen.  
Na 5.6: De Veluwe is niet alleen een van de meest unieke natuurgebieden van Nederland, 
maar ook de woonplaats van bijna één miljoen mensen. Nergens anders in Nederland 
komen de uitdagingen waarop we op dit moment voor staan samen: stikstofproblematiek, 
natuurbehoud, droogte, energietransitie, wonen, landbouw, defensie en bereikbaarheid via 
weg en openbaar vervoer. Oplossingen in dit gebied dragen bij aan de oplossing voor heel 
Nederland. Dit programma zal integraal naar deze complexe vraagstukken kijken en 
oplossingsgericht te werk gaan. Het doel is om de bureaucratie te verminderen en de 
uitvoeringskracht te versterken. 
Alinea 5.12:  De alinea roept veel discussie op. We worden het echter niet eens over een 
nieuw voorstel en een nieuwe tekst.  
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Alinea 9.2: We stemmen over het schrappen van de alinea, maar er is geen meerderheid 
voor. 
Om 20.50 uur sluit de voorzitter de vergadering. 
 
 
 
Het bestuur kunt u bereiken via onze secretaris Cor Jan Korevaar 
secretaris.cdaharderwijk@gmail.com  
Dassenbergerhout 27 
3845 HG Harderwijk 
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